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aan Presidium 

opsteller Mark Tobeas 

datum 6 november 2019 

onderwerp Procesvoorstel evaluatie vergadermodel 
 

 

 
 

Toelichting 

Na de verkiezingen heeft de raad in nieuwe samenstelling tijdens zijn eerste vergadering het nieuwe 

Woerdense vergadermodel Raad op Donderdag vastgesteld. Met deze nieuwe vergaderstructuur wil 

de raad op basis van een aantal uitgangspunten de kwaliteit van de besluitvorming verbeteren, 

inwoners beter bij het raadswerk betrekken en ook efficiënter vergaderen. Afgesproken is om het 

‘Raad op Donderdag’ periodiek te evalueren, uitmondend in een eindevaluatie.  

 

Kort na de introductie van het model heeft een eerste evaluatie- en kalibratiemoment 

(presidiumvergadering 21 juni 2018) plaatsgevonden. De meeste fracties gaven aan gematigd tot 

behoorlijk positief te zijn over Raad op Donderdag. Besloten werd echter dat de raadsvergadering een 

prominentere rol in het model verdiende. De belangrijkste ‘kalibratie’ van het model was om de 

raadsvergadering ‘uit’ de Politieke Avond te halen en op een eigen donderdag te organiseren. De 

Bijzondere Avond werd geïntegreerd in de Politieke Avond. 

 

Tijdens de tweede evaluatie op 18 februari 2019 (gecombineerde vergadering presidium en  

agendacommissie) bleek dat de fracties nog steeds overwegend positief zijn over de vaste 

vergaderavond en over het parallel vergaderen. Ook werd geconstateerd dat de raad langzaam 

gewend is geraakt aan het nieuwe vergadermodel. Ook werd gesteld dat er betere (en ook meer) 

debatten plaatsvinden en dat de voorzitters in hun rol waren gegroeid.  

  

Er kwam echter ook een aantal nieuwe bezwaren naar voren: 

 De integratie van de Bijzondere Avond en de Politieke Avond is onwenselijk.  Het wegvallen 

van de Bijzondere Avond heeft ertoe geleid dat themabijeenkomsten, 

consultatiebijeenkomsten etc. op Politieke Avonden worden gepland. Dit leidt tot verwarring 

en verrommeling van de Politieke Avond. Het is niet te allen tijde voor iedereen duidelijk welk 

doel een dergelijke bijeenkomst heeft; 

 Het is met de huidige ‘spelregels’ nog te makkelijk om zonder veel draagvlak een voorstel 

door te geleiden van Het Beeld naar Het Debat;  

 De raadsvergaderingen zijn inefficiënt. Ook wanneer er weinig te bespreken en besluiten valt 

is er in de regel sprake van lange raadsvergaderingen vanwege het grote aantal raadsvragen 

en moties (vreemd aan de orde van de dag); 

 Het beleggen van een andere vergadering (presidiumvergadering, vergadering 

auditcommissie), aansluitend aan de raadsvergadering, wordt als een onwenselijke situatie 

ervaren; 

 Het nieuwe model betekent niet automatisch tijdswinst voor raadsleden.  

 

 Deze bespreking heeft geleid tot de volgende kalibraties:  

 De Bijzondere Avond krijgt weer een eigen plek in de cyclus. De huidige structuur wordt 

vervangen door een ritme van ‘Politieke Avond – Bijzondere Avond (+ voorafgaand 

agendacommissie) – Raadsvergadering’  

Voorstel 

De griffie verzoeken om op basis van de gevoerde gesprekken met raadsleden, 

fractieassistenten en collegeleden over het Woerdense vergadermodel Raad op 

Donderdag een raadsvoorstel voor te bereiden voor de presidiumvergadering van 15 

januari 2020.  
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 Er wordt meer debat in de raadsvergaderingen bewerkstelligd door ‘grotere’ debatten in 

raadsvergadering te laten plaatsvinden. Ten aanzien hiervan een korte, heldere leidraad 

opgesteld;  

 Voor meer efficiëntie in het model wordt gestreefd naar maatwerk. Waar nodig zal het BOB-

model minder stringent worden toegepast.  

 

Is de tijd rijp voor een eindevaluatie? 

Sinds de introductie van Raad op Donderdag is het model dus twee keer bijgesteld. De laatste 

bijstelling (18 februari 2019) verdient een eigen evaluatie. Daarmee blijft het ook de vraag of een 

eindoordeel (duim omhoog of duim omlaag) nu aan de orde is of dat er nog slagen nodig zijn om het 

model tot volle wasdom te laten groeien.   

 

Kwalitatieve gesprekken en raadsvoorstel  

Hoe dan ook is het nodig om alle raadsleden en fractieassistenten te betrekken bij de evaluatie van 

Raad op Donderdag. De griffie heeft daarom een ieder uitgenodigd voor een gesprek over de 

ervaringen met het model. Voor de gewenste interactie is gekozen voor gesprekken in kleine groepjes 

(duo’s of trio’s). Deze gesprekken worden eind november afgerond. Ook zal een gesprek met 

collegeleden plaatsvinden. 

 

Op basis van de gesprekken zal de griffie voor het presidium (vergadering 15 januari 2020) een 

raadsvoorstel voorbereiden met mogelijk aanpassingen in het reglement van orde van de 

gemeenteraad. Besluitvorming door de raad is voorzien op 13 februari 2020. 


